
Referat  

Danmarks Jægerforbund Kreds 5 årsmøde 
Torsdag d. 13/3 2025, Ullerslev kultur- og idrætscenter  

 
Antal delegerede: 88 

Dagsorden: 

Punkt Orientering/drøftelse Beslutning 
1. 
Valg af dirigent og referent 

Dirigent forslået – Jakob Hvidtfeldt Foged 
Referent forslået –  Peter Bisgaard og Michael Frandsen 

Valgt 
Valgt 

2. 
Valg af stemmetællere 

Foreslået – Klaus Knudsen og Kristian Spodsbjerg Valgt 

3.a 
Beretning af kredsens 
virksomhed v. Eigil V. Jensen 

• Beretning se bilag 
Spørgsmål og svar: 

• Ingen spørgsmål 
 

- 

3.b 
Orientering om kredsens 
økonomiske forbrug v. Tonny 
Mikkelsen 

• Beretning se bilag 
Spørgsmål og svar: 

• Poul Michelsen: Hvad betyder pulje D?  
Svar: Det er egenkapitalen. 

• ”Èn fra Stige Jagtforening”: Det er ikke mange penge, der er brugt på 
nyjægere…  
Svar: vi tager det op i kredsen og vil gerne sørge for at få gang i det. Der er 
kommet ny nyjæger-koordinator. 

- 



• Claus Holm Hansen: Er der ikke deltagergebyr på den udvidet 
apporteringsprøve?  
Svar: Via SMS: Deltagere betaler selv ved almindelige prøver – der er ikke 
afklaret endnu, hvor indbetalingerne til racedysterne kommer fra – det 
tilgår. 

• Peter Bisgaard: Det er uklart, hvordan indtægter og udgifter fordeler sig i 
regnskabet, hvis tallene i regnskabet kun afspejler (indtægt-udgift) 
Svar: regnskabet kommer fra jægerforbundet, vi søger at få det præciseret. 

• Brian Andersen: Fra Jagthorn indmelder man sig via Event -it - der må være 
nogle indtægter.  
Svar: Karen Friis svarer, vi undersøger nærmere, hvor tallene kommer fra. 
Men samlet kan vi sige, at hvis der ikke står nogle indtægter, er der ikke 
konteret indtægter på den pågældende post. 
 

3.c 
Orientering fra 
aktivitetskoordinatorer  

• Orienteringer se bilag eller på jægerforbundets hjemmeside kreds 5 
Spørgsmål og svar: 
Jørgen Egelund Regulering: 

• Jim: Bliver der reklameret om muligheden for regulering nogle steder? 
Svar: Det er ulovligt for hr og fru Danmark at regulere vildt – Jørgen hjælper 
med at koordinere indsatsen og vejleder i hvordan. 

Thorbjørn Stegelmann WEB Master 
• Ingen spørgsmål 

Tonny Skytt Mikkelsen – Skydevognskoordinator 
• Ingen spørgsmål 

Lars Olsen – Riffelkoordinator 
• Ingen spørgsmål 

Jacob Hvidtfeldt Foged Uddannelse/kursuskoordinator 
• Reguleringskurser er det stoppet?  

Svar: Der bliver afholdt kurser i september. 
Gitte Schmidt – Hunde Koordinator 

• Syg med influenza  
Carsten Flarup Andersen – Hjortevildtkoordinator 

- 



• Ikke tilstede 
Brian Andersen Jagt-horn-koordinator 

• Ingen spørgsmål 
Morten Stochkendal – buejagtkoordinator 

• Ikke tilstede 
Hans Kristian Nielsen – Koordinator for regulering af mårhunde 

• Hans Kristian: Ved I noget om, hvad der findes af mårhunde på Fyn?  
Svar: Vi aner ikke noget om, hvor mange der er. Men der er aldrig kørt en 
hvalp ned på Fyn, så det er en god indikator på, at vi ikke har haft ynglende 
dyr på øen. Der er skudt én ved Langeskov gods, og én ved Holckenhavn. 

Torben Pedersen – Koordinator for Strand- og Hav jagt 
• Ingen spørgsmål 

Fini Kjærgaard – koordinator for Friluftsrådet Syd 
• Ingen spørgsmål 

Flemming K. Rasmussen - koordinator for Friluftsrådet Nord 
• Kim Vesterskov: Der står i en bog skrevet af Kurt Due – Friluftsrådet står i 

bogen som værende med i tilblivelsen - at jagten burde forbydes ved Stige 
– det er ikke smart, at friluftsrådet står som ”medforfatter” i en bog, der 
signalerer forbud af jagt.  
Svar: Vi (Friluftsrådet) er ikke medforfattere – vi har ikke haft redigeringsret 
på materialet, som i øvrigt beskriver livet i og omkring Odense Fjord rigtig 
fint – men vi er enige i, at det er uheldigt…  

Rasmus Kristensen – koordinater i Natur- og jagt sti 
• Ingen spørgsmål 

Kim Bennedsen Schweisshunde koordinator 
• Ikke tilstede 

Lars Olsen/Jørgen Egelund – koordinator for Nyjæger – den frivillige jagtprøve 
• Svar på tidligere spørgsmål - Der er oprettet en facebookgruppe for 

nyjægere i kreds 5. 
• Steen – Ville det ikke være praktisk at åbne den Facebookgruppe op, så 

alle os, der gerne vil tage en nyjæger med på jagt nemmere kan finde dem? 
 Svar: Fin ide – vi er lige startet, vi tager det med videre i arbejdet. 



Lars Nyholm – flugtskydningskoordinator  
• Peter Bisgaard: Er der noget nyt om, hvornår Nst. opdaterer 

tilmeldingssystemet til haglskydeprøverne..?  
Svar: Opdateringen starter ca 23/6 og forventes at vare juli måned med.? 

Thorbjørn Stegelmann – Koordinator tovholder 
• Ingen spørgsmål 

 
 

4.a 
Orientering om 
hovedbestyrelsens arbejde v. 
Lars Udengaard 

• Orientering se bilag 
Spørgsmål og svar: 

• Kristian Spodsbjerg: – tak for en fin beretning – du gør det godt! Kan du ikke 
forklare lidt om ”skuffemedlemmer”?  
Svar: Skuffemedlemmer er folk, der ikke betaler til jægerforbundet, men 
(under bordet) til den enkelte jagtforening. Det er en ulovlig praksis, som vi 
skal hjælpe hinanden med at få afviklet, idet en jagtforening under 
Danmarks Jægerforbund (jfr, forbundets paragraf 7 stk. 2) ikke må have 
medlemmer, som ikke betaler kontingent til både forbund og forening.  

• Kristian Spodsbjerg: vil gerne have verificeret, at den nye kategori 
”aktivitetsmedlemmer” ikke har noget med skuffemedlemmer at gøre… 
 Svar: Det er korrekt. 
Chistian (Slettens jagtforening): Kan vi kalde dem  sponsormedlemmer, da 
der er mange, der gerne vil støtte en forening uden at have et ønske om 
jagt? Lad os lovliggøre det…  
Svar: De støtter ikke det store fællesskab – de kan oprettes som 
støttemedlem/aktivitetsmedlem, hvis de ikke har jagttegn. Problemet er, at 
vi ikke kan støtte noget, som går uden for vores vedtægter. 

• André: Vi står her som en blandet flok – vi skal være enige om at skille 
jægere fra støttemedlemmer. 

• Jens Thomsen: Vi skal slette den kategori, der hedder seniormedlemskab - 
født før 1948:  
Svar: Der er nedsat en gruppe, der kigger på medlemskategorier. 

- 

4.b • Orientering se bilag - 



Orientering ved DJ direktør 
Karen Friis 

Spørgsmål og svar: 
• Thorbjørn Stegelmann: Findes der noget analysemateriale på de 

udfordringer vi har på manglende medlemstilgang? 
Svar: vi ved at ca. 90% af jagttegnskursisterne er medlemmer af forbundet, 
men vi har ikke direkte analyse herpå. 

• Arne – med hensyn til hjemmesiden, kommer der så en ny platform? Den 
er svær at finde rundt på – bliver der oprettet et webinar på den nye side? 
 Svar: ja, der kommer en ny platform – god idé med webinar. 

• Flemming Sørensen: Hjemmesiden mangler henvisning til hvad 
pengene(79 millioner) er brugt til?  
Svar: årsrapport 2023 ligger på hjemmesiden. 

• Flemming Sørensen: Hvad vil I gøre for at øge antallet af medlemmer? 
 Svar: De netop gennemgået tiltag i orienteringen, bliver vores afsæt til at 
øge antallet af medlemmer. Det er en langstrakt strategi. Lars Udengaard 
uddyber – at vi kunne godt have arbejdet hurtigere med hensyn til at sikre 
et stabilt eller øget medlemstal, men der er mange jern i ilden, blandt 
andet at sikre jagten for fremtiden. 

• John Kristensen: I mister unge medlemmer fordi, de ikke kan se sig selv i 
den tunge organisation – John var med til jægerrådsmøde i Ørbæk – det var 
– efter Johns opfattelse – et nedslående møde, hvor der var meget fokus på 
manglende hænder på forenings- og kredsniveau. John mener, at vi skal 
have slanket den tunge organisation.  
Svar: Du har ret, at vi skal fortælle den gode historie i forhold til at være 
frivillig i en jagtforening/organisation – Det er en større diskussion i forhold 
til at slanke organisationen, da det kræver vedtægtsændringer. 

4.c 
Orientering ved DJ formand  
Claus Lind samt Lars 
Udengaard 

• Orientering se bilag 
Spørgsmål og svar: 

• Kristian (Slettens Jagtforening): Lars nævner lederkurserne i 
organisationen – der bliver lavet meget godt arbejde på de kurser, med 
gode forslag til, ”hvad kan vi gøre for medlemmerne?” bruger I det?  

- 



Svar: ja, det kommer vi til at bruge, men der skal laves en god struktur for at 
bruge det konstruktivt. Kristian supplerer, at det ville være en god idé at 
gøre det digitalt. 

• André: Det er vigtigt at forstå, at svar på de spørgeskemaer, der laves på 
diverse kurser tager tid at implementere. Vi har tabt meget viden over tid, 
fordi folk holder på deres viden. 

• Flemming Kjærulf: Tak for at få nævnt succeser fra forbundet, især vedr. 
blyfri riffelammunition. Hvad gør Danmarks Jægerforbund, hvis der 
optræder fx et skoleskyderi, som kan få vendt holdningen til jagtvåben? 
 Svar: vi har en plan klar til at håndtere diverse situationer af den karakter – 
vi er godt forberedt. 

• Kristian Spodsbjerg: Hvad er forskellen på udvalgsstruktur og 
strukturudvalg – vi brugte meget tid på strukturudvalget – er det bare 
gammel vin på nye flasker?  
Svar: Nej – det skulle gerne være en ny måde at skabe mere ejerskab med 
en ny måde at strukturere os på. 

• Morten Lovbjerg: Formandsgruppen skal tales mere op – vi laver en masse 
god ting - husk at tage fat i jægerrådene.  
Svar: Formanden bakker op! 

 
5. 
Valg af 
aktivitetskoordinatorer 

Ingen på valg 
Eigil V Jensen: Kan vi stadig få jeres opbakning til at instruktørerne kan udpege og 
vælge koordinatorerne. 

Der gives 
tilsagn fra de 
delegerede. 

6. 
Indkommende forslag 
ledsaget af en motivation 

Ingen indkomne forslag. - 

7. 
Eventuelt 

• Eigil V Jensen: Niels Holger Ellekilde har valgt at stoppe som redaktør på 
”Jæger” Joakim Pedersen (medl. Nordfyns Jagtforening) har overtaget 
posten. 

• Claus Lind motiverer nye materialer i forbindelse med aldersbestemmelse 
på då- og kronvildt – lavet af jægernes naturfond. 

- 

 


